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Biodiversiteit  –  Maatregelen

Uit recente cijfers van het Nationaal Instituut voor
de Statistiek (NIS) blijkt dat een groot aantal dier-
soorten in België en Vlaanderen bedreigd worden
in hun bestaan. De cijfers voor Vlaanderen zijn on-
rustwekkender dan de Belgische cijfers, maar enkel
Brussel scoort nog slechter op dit vlak. Ook in de
Beleidsnota 1999-2004 van de voorganger van de
minister werd het probleem vastgesteld (Stuk 141
(1999-2000) -Nr. 1, blz. 17).

In Vlaanderen is 39 % van de zoogdieren, 60 %
van de reptielen en 31 % van de amfibieën met uit-
sterven bedreigd. Zo zijn de otter, de bever, d e
zandhagedis en de boomkikker bijna helemaal ver-
d w e n e n . Ook de vuursalamander, de roodwang-
schildpad en de bosvleermuis worden steeds zeld-
z a m e r. De oorzaak voor deze slechte cijfers ligt
volgens onderzoek bij het gebruik van pesticiden
en de toenemende verharding van het oppervlak
met beton en asfalt.

1. Is de minister zich bewust van deze situatie ?

2. Welke maatregelen heeft de minister al geno-
men om de biodiversiteit in Vlaanderen te be-
houden ?

3. Wat onderneemt de minister in de toekomst om
dit probleem aan te pakken ?

Antwoord

1 en 2. Ik ben er mij van bewust dat het met de
biodiversiteit niet zo goed gaat in V l a a n d e r e n ,
zo getuigen de cijfers van het Natuurrapport
2003 (NA R A ) . We hebben echter al heel wat
maatregelen genomen om het verlies aan biodi-
versiteit te stoppen. In uitvoering van het gewij-
zigd decreet natuurbehoud en van het Bosde-
creet werden verschillende uitvoeringsbesluiten
inzake gebiedsgerichte maatregelen goedge-
k e u r d . Hierdoor is een belangrijke stimulans ge-
geven aan een doelgerichtere en efficiëntere ge-
biedsspecifieke planning en uitvoering op het
t e r r e i n . Ook voor het soortenbeleid werd een
juridisch kader uitgewerkt.

In de praktijk werden ook al vele inspanningen
g e r e a l i s e e r d . Zo kocht de Vlaamse overheid de
afgelopen jaren veel natuurgebieden. In vier

jaar verdubbelde de oppervlakte natuurreserva-
ten bijna, tot een totale oppervlakte van 13.000
h a . Een historische verhoging. Daarmee is ge-
schiedenis geschreven in het Vlaamse natuurbe-
leid.

De basis voor het gebiedsgericht natuurbeleid
werd gelegd met de goedkeuring van het
Vlaams Ecologisch Netwerk. Doel is in deze ge-
bieden de natuur te beschermen en verder te
laten ontwikkelen.

Ook voor specifieke doelgroepen werden in-
strumenten uitgewerkt zodat de drempel om te
participeren aan een natuurgericht beheer
wordt verlaagd. Zo zijn beheersovereenkomsten
beschikbaar voor landbouwers en stel ik vast
dat een steeds ruimere groep participeert. D a a r-
om is een nieuw uitvoeringsbesluit principieel
goedgekeurd door de Vlaamse regering waarin
nieuwe beheerspakketten worden uitgewerkt,
zoals het botanisch beheer. Het is de bedoeling
om nieuwe beheerspakketten uit te werken, b i j-
voorbeeld voor soortenbescherming.

De aanpak van het bosbeleid is gelijklopend
met het natuurbeleid. Het einddoel, het duur-
zaam multifunctioneel bos en een hogere biodi-
v e r s i t e i t , wordt ons aangereikt vanuit de inter-
nationale context. In het vorige decennium ver-
loor Vlaanderen gemiddeld 600 ha bos per jaar.
Mede dankzij diverse wetgevende initiatieven
werd de ontbossingsgolf gestopt. In V l a a n d e r e n
werd in de periode 2000 tot 2003 een nettogroei
opgetekend van ongeveer 500 ha.

Dit zijn maar enkele voorbeelden van activitei-
ten die het verlies van biodiversiteit moeten
s t o p p e n . Voor meer informatie en voorbeelden
kan ik de Vlaamse volksvertegenwoordiger het
Natuurrapport 2003 aanraden. Het effect van
deze maatregelen kan echter niet op korte ter-
mijn waargenomen worden. Daarom wordt er
ook meer en meer aandacht besteed aan moni-
toring om tijdig bepaalde processen te kunnen
bijsturen.

3. Wat de toekomstvisie betreft, wil ik verwijzen
naar het nieuwe milieubeleidsplan. Dat bevat
immers de krijtlijnen voor het Vlaamse milieu-
beleid voor de komende jaren, en geeft aan
welke doelstellingen we willen behalen tijdens
de volgende vijf jaar.

Specifiek naar soorten toe, zal dit jaar de start
worden gegeven voor het opstellen van een aan-
tal nieuwe soortenbeschermingsplannen. Te g e-



lijkertijd zullen er acties worden gestart in uit-
voering van de reeds opgestelde soortenbe-
s c h e r m i n g s p l a n n e n . Tevens zal er specifieke
aandacht worden gegeven aan de educatie en de
sensibilisatie van doelgroepen in het kader van
een betere soortenbescherming.


